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پله برقی های تهران 

پرونده مهرشاد سهیلی 

انتقاد علی جنتی 

جواب ندادند

با چین چه کنیم؟

مقصد دلارهای آزادشده 

قیمت گوجه 

نادعلی ســخنگوی شورای شهر تهران گفت :وقتی در سطح شهر تردد 
می کنیم، تقریبا بیشتر این پله برقی ها خاموش نیستند، بلکه به طور کل خراب 
هستند.به طور کلی می توان گفت که وضعیت پله برقی ها به علت نبود قطعات 
یدکی و تحریم ها دچار مشکلات زیادی شده اند و هزینه زیادی هم به دنبال 
دارند.با این حال موضوع تعمیر پله برقی ها چون با سازمان زیباسازی است، 

دوستان قبول کرده اند که ظرف مدتی تعمیراتش را انجام دهند.

وکیل مدافع مهرشــاد سهیلی گفت :دادگاه موکلم به اتهامات »تحصیل 
مال نامشــروع« و »غصب عنوان« و »جعل سند« در شعبه ۱۱۰ دادگاه کیفری 
قم که ویژه اطفال اســت برگزار شد.اقدامات موکلم همواره خیر و در جهت 
کمک به فقرا بوده اســت.با ختم جلسه دادگاه رای پرونده طی روزهای آتی 

صادر خواهد شد.

علی جنتی، وزیر ارشــاد دولت یازدهم در توییتی به انتقاد از تیم مذاکره 
کننده برجام در دولت ســیزدهم پرداخت.جنتی نوشت: »گفته می شود یکی 
ازموانع توافق برای احیای برجام مخالفت امریکا با حذف ســپاه پاسداران از 
فهرست تروریسم FTOاست در حالیکه در دولت دوازدهم خارج ساختن 
مقام رهبری و نهادهای وابسته به رهبری از تحریم و حذف سپاه از فهرست 
تروریســم به عنوان پیش شرط هرگونه مذاکره مورد توافق آمریکاقرارگرفته 
بود.«او ادامه داد: »باگذشــت یکسال از توقف مذاکرات احیای برجام هیئت 
مذاکره کننده نه تنها دستاورد جدیدی نداشته بلکه آنچه را که دولت دوازدهم 
درسایه ورزیده بودن دیپلماتهای خود به دست آورده بود بطورکامل بدست 
نیاورده اســت زیرا آنان میدانســتند برای احقاق حقــوق ملت باچه زبانی 

باقدرتهای جهانی سخن بگویند.«

ســفیر اوکراین در تهران گفت: من دو نامه شخصی به رئیس جمهوری 
ایران آقای دکتر رئیسی و وزیر امور خارجه نوشته ام، اما هیچ جوابی از ایشان 
دریافت نکرده ام. بعد از وقوع جنگ در اوکراین که ۴۰ روز پیش شروع شده 
همه ی کشــور های آسیای میانه و خاور میانه کمک های بشردوستانه زیادی 
فرســتاده اند، اما از جمهوری اســلامی ایران حتی یک ریال نگرفتیم.سرگئی 
بوردیلیاک، ســفیر اوکراین در تهران ضمن بیان این مطلب افزود: »تا آنجایی 
که من می دانم شــما تا اول فروردین ممنوعیت صادراتی نفت و ســوخت و 
مواد پتروشیمی داشــتید. یعنی از فروردین شما می توانید این اقلام را صادر 
کنید. فرصت تجاری دیگری نیز برای ما و شــما هســت. ما برای تجهیزات 
کشــاورزی مان به ســوخت نیاز داریم و می توانیم با محصولات دیگر تهاتر 

کنیم. نباید این فرصت را از دست بدهیم.«

بیگدلی به پیشنهاد حسین شــریعتمداری درباره تحریم کره جنوبی از 
ســوی ایران واکنش نشــان داد.درپی پیشهاد حسین شریعتمداری: که اعلام 
کرد :»تا وقتی کره جنوبی هفت میلیارد دلار ما را نداده است، باید تنگه هرمز 
را به روی کشتی های این کشور ببندیم!«، رحمت الله بیگدلی ، فعال سیاسی 

اصلاح طلب نوشت :
برادر حســین، کشور برادر و دوست شما چین هم ۲۲ میلیارد دلار ما را 

نمی دهد، بفرمایید چه کارش کنیم؟!

مسعود میرکاظمی معاون رئیس جمهور در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
ارزهای آزاد شده ایران در دیگر کشورها تا چه میزان می تواند به جبران کسری 
بودجه ســال جاری کمک کند و در کدام بخش ها هزینه خواهد شــد، گفت: 
ارزهای آزاد شده در سه بخش در اختیار بانک مرکزی، صندوق توسعه ملی و 
دولت قرار می گیرد تا براساس سیاست و برنامه مشخص هزینه شود. رئیس 
سازمان برنامه و بودجه در واکنش به انتظار افکار عمومی در خصوص اینکه 
با آزادسازی ارزهای بلوکه شده ایران اتفاقات موثری در کشور اتفاق بیافتد، 
بیان کرد: قطعا همینطور است و اگر ارزی آزاد شود، برای کمک به پیشرفت 
پروژه های عمرانی، کارهای زیرساختی و رفع مشکلات مردم تزریق می شود 

و این موضوع کاملا روشن است.

رییس اتحادیه بارفروشان از کاهش قیمت گوجه فرنگی به کمتر از ۱۰ 
هزارتومان از پنجم اردیبهشت ماه خبرداد و گفت: امروز قیمت گوجه فرنگی 
در میدان عمده فروشان تره بار بین ۷ تا ۱۲ هزارتومان شده است. دارایی نژاد 
به کاهش تدریجی قیمت سیب زمینی و پیاز اشاره کرد و گفت: با شروع فصل 
گرما به تدریج ســیب زمینی نو و پیاز به وفور وارد بازار می شــود که موجب 
کاهش قیمت ها خواهد شد اکنون قیمت هر کیلوگرم سیب زمینی کهنه انباری 
همدان، اردبیل و کرمانشاه بین ۴ تا ۸ هزارتومان و سیب زمینی نو بین ۷ هزارو 

۵۰۰ تا ۱۱ هزارتومان و پیاز بین ۳ هزارو ۵۰۰ تا ۶ هزارتومان است.

اخبار ویژه ...

ســرویس سیاسی- نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با بیان 
مخالفت خود با بررسی طرح شفافیت قوای سه گانه به صورت دوفوریت، تاکید 
کرد: طرح مذکور مشابه طرحی است که در مجلس دهم برای شفافیت روی میز 

آمد و دارای ابهامات و ایرادات زیادی است.
مالک شــریعتی نیاســر نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در 

صفحه شخصی خود نوشت:
 » چرا به دوفوریت "شفافیت قوای سه گانه" رای ندادم:

۱. طبق آئین نامه  دوفوریت برای "جلوگیری از وقوع خسارت احتمالی و 
فوت فرصت" است. اگر شفافیت فوری است، طرح  شفافیت آراء نمایندگان که 
۱.۵ سال قبل مطرح و گزارش نهایی اش چندماه قبل طبق تبصره ۱ ماده ۱۰۰ در 

دستور قرار گرفت، باید مطرح می شد.
۲. چرا این همه عجله؟

طرح ابهامات و ایرادات زیادی دارد و فرصت ۷۲ ساعته طرح های دوفوریتی 
برای اصلاحات لازم کافی نیست، امکان دوشوری شدن هم وجود ندارد. اگر یک 

فوریتی طرح می شد شاید رای می دادم.
جالب است که مشابه این طرح در مجلس دهم توسط آقای وکیلی نماینده 

اصلاح طلب فراکسیون امید مطرح شد.
۳. اشکالات معاونت قوانین مجلس دهم درباره آن طرح، در ۵ مورد درباره 
طرح مذکور هم خواندنی و همچنان وارد اســت. مغایرت های متعدد با قانون 
اساسی، قانون آئین نامه داخلی مجلس )نیازمند دوسوم(، آئین نامه های داخلی 
مجمع تشــخیص و شورایعالی فضای مجازی و ... ضرورت اصلاحات اساسی 

مطرح شده است.«
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی خود با درخواست بررسی 
طرح شفافیت قوای سه گانه به صورت دو فوریت موافقت کردند. اما تعدادی از 
نمایندگان انتقاداتی را به این طرح وارد دانسته و این پرسش را مطرح کردند که 
سرنوشت طرح شفافیت آرای نمایندگان چه شد؟ آیا مجلس با طرح جدید قصد 

دارد  زیر بار شفافیت نرود؟

شریعتی  نماینده مردم تهران:

چرا این همه عجله برای شفافیت؟

جوادی حصار فعال سیاسی اصلاح طلب:

هر جریان سومی وارد عرصه سیاسی کشور 
شود، جدا از گفتمان های موجود نیست

سرویس سیاسی- محمدصادق جوادی حصار 
درباره این که گفته می شــود با توجه به شرایط سیاسی 
کشــور صحبت از حضور جریــان دیگری به جز دو 
جریان سیاسی سنتی اصولگرا و اصلاح طلب است که 
باید به وجود بیاید، آیا عرصه سیاســی کشور ما دارای 
چنین ظریفتی اســت، گفت: جریان هایی که پیرامون 
انقلاب اســلامی شــکل گرفته اند، از سه شکل کلی 
خارج نیستند، یا اصولگرایانی هستند که محافظه کار و 
مدافع وضع موجود هستند، یا جریان های اصلاح طلب 
منتقد در داخل کشــورند که می خواهند برخی امور را 
اصلاح کرده و مسئولان را به سمت مردم توسعه دهند 
و یا جریان های منتقد برانداز هســتند که با کلیت نظام 

سر سازش ندارند. 
این عضو حزب اعتماد ملی خاطرنشان کرد: هر 
جریانی بیاید از این ســه جریان عمده خارج نیســت 
و اگر  هر ســر و شــکلی به ماجرا دهیم ماهیتاً این سه 
جریان شکل خواهد گرفت. حال ممکن است جریان 
محافظــه کار اســمش را انقلابی بگــذارد و با عنوان 
انقلابی گــری بگوید من از بقیه برای نظام دلســوزتر 
هســتم اما همان جریان اصولگرا است؛ همان جریانی 

که مدافع وضعیت موجود کشور است. 
وی ادامه داد: جریان اصلاح طلب، جریان منتقد 
درون حاکمیت اســت و می گوید مــرز میان مردم و 
حاکمیت را باید به نفع مردم هدایت کنیم و آنان باید به 
آسایش، آرامش، رفاه و امنیت خاطر برسند و توسعه به 
این خاطر در کشور به ثمر برسد که رشد و تعالی مادی و 
معنوی مردم را فراهم کند، بنابراین توسعه طلب هستند. 
این فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه توسعه 
نیازمند لوازم خاص خودش اســت، گفت: توسعه از 
تنش زدایی در کشور نشأت می گیرد تا تنش زدایی در 
منطقه و جهان. رویکــرد اصلاح طلبان در مواجهات 
بین المللی رویکرد قهری نیســت و صلح آمیز است،  
درصورتی که رویکرد برخی از طیف های اصولگرایی 
قهری اســت که این نوع نگرش تبعاتی برای کشــور 
خواهد داشت. جریان برانداز هم از هر وسیله ای دلش 

می خواهد استفاده کند تا به خواسته خودش برسد. 
وی خاطرنشــان کرد: جریان سومی که از آن نام 
برده می شــود تا در عرصه سیاسی کشور حضور پیدا 
کند، اگــر می خواهد بیاید باید ببینیم در کدام گفتمان 
می خواهد تعریف شود؛ گفتمان انتقادی - اصلاحی،  
گفتمان محافظه کار مدافع وضعیت موجودِ حاکمیتی یا 

جریان برانداز است. از این سه جریان خارج نخواهند 
بود و با هر اسم و رویکردی هم بیایند ماهیت شان همین 
خواهد بود و تفــاوت چندانی نخواهد کرد.  جوادی 
حصار درخصوص این که نســل هایی که در کشــور 
شکل گرفته اند دیدگاه شان مانند نسل های قبل است یا 
مطالبات دیگری را بیان می کنند، گفت: نسل جدید ما 
در حال حاضر می گوید من می خواهم آزاد باشم. نسل 
قبلی هم عنوان می کرد می خواهد در حوزه کنشگری 
سیاســی، نقد دولت و حاکمیت، بیــان آرا و نظرات، 
در بیان دیدگاه های فرهنگی آزاد باشــد، نسل جدید 
هــم دنبال آزادی در همین زمینه ها اســت و می گوید 
می خواهم آزاد باشــم تا مســئولان برای من تصمیم 

نگیرند و خودم تصمیم گیرنده باشم. 
وی ادامه داد: شاید این نسل بگوید مدل تفریحات 
و مراودات اجتماعی  را می خواهم تغییر دهم؛ شــاید 
بگوید من می خواهم نوع پوششــم را تغییر دهم؛ البته 
نه این که همه خواسته هایش سطحی باشد خیر، حتی 
عنــوان می کند من می خواهــم روش های مواجهات 

اجتماعی، سیاســی و فرهنگی ام را تغییر دهم  که این 
هم شــکلی از آزادی است که با دهه های قبل تفاوت 
کرده است اما ماهیت مواجهه این مجموعه با حاکمیت، 
آزادی خواهی و استقلال طلبی است و می گوید کسی 
حق ندارد برای من تکلیف تعیین کنید.  جوادی حصار 
بیــان کرد: جریان های دیگر هــم تعهدات مذهبی به 
خودشــان دارند آن ها هم دنبال یکســری امتیازات 
هستند، می خواهند در امتیازات اجتماعی و فرهنگی 
دست شــان برای امر و نهی کــردن، هدایت جامعه و 
محدودیت آفرینی باز باشد. وی یادآور شد: یک روزی 
برای مســئولان ما این امکان وجود داشته که با ماشین 
گشت ارشاد به خیابان بروند مقنعه و مانتو دختر مردم 
را درست کنند، اما امروز احساس می کنند این امکان از 
فضای فیزیکی بیرون رفته و باید به فضای مجازی بروند 
حال طرح صیانت از فضای مجازی را مطرح می کنند 
پس آن ها هم تحول خواهی می کنند اما در مسیر کنترل 
آزادی هــا و تعیین تکلیف کردن برای دیگران اســت 

بنابراین ماهیت شان خیلی تفاوت ندارد.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: جریان سومی که از آن نام برده می شود تا در عرصه سیاسی کشور حضور پیدا کند، اگر می خواهد بیاید باید ببینیم در کدام 
گفتمان می خواهد تعریف شود؛ معتقدم با هر اسم و رویکردی هم بیایند ماهیت شان تفاوت چندانی با سه جریان موجود نخواهد کرد.

توســعه از تنش زدایی در کشــور نشــأت می گیــرد تا تنش زدایــی در منطقه و 
جهــان. رویکــرد اصلاح طلبان در مواجهــات بین المللی رویکرد قهری نیســت و 
صلح آمیز اســت،  درصورتی که رویکرد برخی از طیف هــای اصولگرایی قهری 
اســت که این نوع نگرش تبعاتی برای کشــور خواهد داشــت. جریان برانداز هم 
از هر وســیله ای دلش می خواهد اســتفاده کند تا به خواســته خودش برســد. 

ســرویس سیاسی- رئیس مجلس 
گفــت: با تعیین پیشــران های اقتصادی، 
فرهنگی و اجتماعی، مدل برنامه نویســی 
برنامــه هفتم متحول شــود تــا به جای 

کلی گویی به اولویت ها پرداخته شود.
آقای قالیباف در نطق پیش از دستور 
صحن علنی گفت که مدل برنامه نویسی 
برنامه هفتم باید متحول شــود و به جای 
کلی گویی و تصویب مجموعه ای از احکام 
آرمانی و غیر قابل دستیابی، برنامه عملیاتی 
به تصویب برســد. برنامه پنج ساله ششم 
توسعه سال ۹۶ برای اجرا ابلاغ شد و تا پارسال مهلت داشت؛ اما اجرایش برای 

یکسال دیگر تمدید شد. 
در حالیکــه دولت تا پابان خرداد ماه ۱۴۰۰ باید پیش نویس برنامه هفتم را 
ارائه می داد، برخی نمایندگان مجلس گفته اند به علت فرآیند انتقال دولت، امکان 
ارسال این برنامه ایجاد نشده. آمارهایی نشان می دهد حدود ۳۰ درصد برنامه ششم 
توسعه تا آخرین سال اجرای آن محقق شده؛ آقای ارکانی عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس گفته »بسیاری از مباحث مرتبط با بیمه های اجتماعی و حمایت 
از کارگران، زنان سرپرست خانوار، معلولان و اقشار کم درآمد که جزو تکالیف 

دولت در برنامه ششم بود نیز تحقق پیدا نکرد.«
آقای قالیباف در بخشــی دیگر از نطق پیش از دســتورش گفت که اگرچه 
ریشه گرانی ها، تورم ناشی از عملکرد دولت های پیشین است اما این اتفاق، وظیفه 

دستگاه ها را در کنترل قیمت ها نفی نمی کند.
رئیس مجلس همچنین کشتار هدفمند مردم فلسطین به دست صهیونیست ها 
و هتک حرمت مسجدالاقصی را محکوم کرد و گفت »جمهوری اسلامی ایران تا 

دست یابی به هدف نهایی، پشتیبان انتفاضه مردم فلسطین خواهد بود.«
اظهار نظر آقای قالیباف پس از حمله نظامی های صهیونیستی به صحن های 
مســجد الاقصی و نمازگزاران فلسطین مطرح می شــود. در این حمله که روز 
جمعه رخ داده، ۱۶۰ فلسطینی مجروح شدند و حال شماری از مجروحان وخیم 

گزارش شد. 
یورش نظامی های صهیونیســت واکنش برخی مقامات و کشــورها را در 
پی داشــته؛ دبیرکل شورای همکاری خلیج فارس در بیانیه ای تأکید کرده رژیم 
صهیونیستی باید به وضعیت تاریخی و قانونی حاکم بر قدس و مقدسات آن احترام 
بگذارد. آقای نایف الحجرف از جامعه بین الملل خواسته تا به مسئولیت خود در 
زمینه حفظ امنیت و سلامت نمازگزاران فلسطینی و واداشتن رژیم صهیونیستی در 
عمل به تعهدات خود به عنوان یک رژیم اشغالگر طبق قوانین بین الملل عمل کند.

سرویس سیاسی-مدیر هماهنگی هیأت های رسیدگی به تخلفات اداری 
در تشریح وضعیت هیأت های رسیدگی به تخلفات اداری و تحلیل آماری آن از 
فعالیت ۳۳ هیأت بدوی و یک هیأت تجدیدنظر رسیدگی به تخلفات اداری در 
قوه قضائیه خبر داد و گفت: این هیات ها دارای ۱۰۲ عضو اصلی و ۴۱ عضو علی 
البدل می باشند که ۸۵ درصد اعضای آن قاضی و ۱۵ درصد کارمند اداری هستند.
حیدر شیخ عباسی با اشاره به فعالیت های امور مربوط به دفتر هیأت بدوی 
رسیدگی به تخلفات اداری کارمندان حوزه ستادی و هیأت تجدیدنظر رسیدگی 
به تخلفات اداری بیان داشــت: دفاتر هیأت های بدوی حوزه ســتادی و هیأت 
تجدیدنظر در دفتر هماهنگی هیأت های رســیدگی به تخلفات اداری مســتقر 
هستند و جلسات به صورت منظم و هفتگی برگزار می شود و رسیدگی به بیش 
از ۳۰۰ پرونده در سال در جریان می باشد و مدت زمان رسیدگی از شش ماه به 

حدود ۳ ماه کاهش یافته است.
شــیخ عباسی عنوان کرد: بر اساس میانگین آماری پنج سال اخیر بیشترین 
میــزان تخلفــات را موارد انضباطی مانند غیبت غیر موجه، کم کاری یا ســهل 
انگاری در انجام وظایف و اعمال و رفتار خلاف شئون شغلی یا اداری تشکیل 
می دهند و بیشــترین میزان مجازات های تعیین شــده به ترتیب توبیخ کتبی با 
درج در پرونده استخدامی، کسر حقوق و فوق العاده شغل و اخطار کتبی بدون 

درج در پرونده می باشد.
مدیر هماهنگی هیأتهای رســیدگی به تخلفات اداری همچنین در تشریح 
اقدامات موثر این مدیریت در سال ۱۴۰۰ اظهار داشت: جلسات آموزشی مستمر 
برای مسئولین دفاتر هیأت های رسیدگی به تخلفات اداری و آموزش کارگاهی 
و عملیاتی روند رسیدگی به تخلفات اداری به آنان برگزار و با بازرسی از هیأت 
های بدوی رســیدگی به تخلفات اداری، در ادامه جلسات مشترکی با معاونین 
محترم منابع انســانی دادگستری کل استان ها به منظور تبیین و شناسایی نقاط 
قوت و ضعف موارد احصا شده، تشکیل شد. همچنین استفاده از ظرفیت قانونی 
ماده ۱۳ قانون رسیدگی به تخلفات اداری برای آماده به خدمت نمودن کارمندان 
دارای پرونده اتهامی در موارد ضروری از دیگر اقدامات صورت گرفته در سال 

گذشته می باشد.
وی افزود: ارتقاء کیفی آراء صادره از حیث مســتدل و مســتند بودن آن ها 
از طریق اقداماتی همچون دقت در انتصاب اعضاء هیأت های مزبور و استفاده 
از کارشناســان خبره در دفتر هماهنگی برای انجام امور دفتری هیأت و تعامل 
مســتمر با مرکز حفاظت و اطلاعات به منظور اخذ مســتندات لازم در راستای 
تکمیل پرونده های اتهامی در حال انجام اســت. وی ادامه داد: تخصصی کردن 
امر رســیدگی به تخلفات از طریق ایجاد ســاختار و پست ثابت برای متولیان و 

توانمندسازی آنها موثر است.
شــیخ عباســی در ادامه به بیان برنامه های متعددی که در دستور کار این 
مدیریت قرار دارد پرداخت و گفت: تحول در ترکیب هیأت های رســیدگی به 
تخلفات اداری با هدف فعال شــدن هیأت ها، تهیه پیام های آموزشــی و اطلاع 
رســانی با موضوع تخلفات اداری برای کارمندان  و راه اندازی ســامانه اخذ 
شکایات از مردم در راستای تکریم ارباب رجوع و پیشگیری از وقوع تخلف از 
جمله اقدامات در حال برنامه ریزی و اجرا می باشــد. مدیر هماهنگی هیأتهای 
رسیدگی به تخلفات اداری همچنین از الکترونیکی نمودن فرآیند رسیدگی به 
تخلفات اداری در ســامانه ســمپ در آینده ای نزدیک خبر داد و اظهار داشت: 
اقدامات اولیه انجام شده است  و در سال جاری به صورت آزمایشی در حوزه 

ستادی و دادگستری کل استان تهران مورد بهره برداری قرار می گیرد. 
شــیخ عباسی درخصوص تعامل با سایر مراجع سازمانی از نحوه تعامل با 
دیــوان عدالت اداری و هیأت عالی نظارت و متمرکز شــدن امر تبادل لوایح با 
دیوان عدالت اداری در حوزه مربوط به امر رسیدگی به تخلفات اداری در دفتر 
هماهنگی هیأت های رســیدگی به تخلفات اداری عنوان کرد: رسیدگی به آراء 
منقــوض در دیــوان عدالت اداری در هیأت های ذیربط با توجه به الزام قانونی 
موجود مبنی بر رســیدگی مجدد به پرونده های اتهامی موضوع آراء منقوض 
در حداکثر ظرف مدت یک ماه بروز رســانی شده است و بهبود تعامل با دیوان 
عدالت اداری از طریق برگزاری جلســات مشترک با قضات و مسئولین دیوان 
در راســتای رســیدن به فهم مشترک و اتقان هرچه بیشتر لوایح تنظیمی جریان 
دارد. مدیر هماهنگی هیأتهای رســیدگی به تخلفات اداری در پایان ســخنان 
خود ضمن تشکر از حمایت های بی دریغ معاون منابع انسانی و امور فرهنگی 
قوه قضاییه مهمترین ماموریت های ســال ۱۴۰۱ راپیشگیری از بروز تخلف با 
شناســایی گلوگاههای تخلف و ساختار و فرآیندهای تخلفزا و تعامل با سایر 

مراجع سازمانی برای رفع آنها برشمرد.

قالیباف رئیس مجلس:

مدل برنامه نویسی »برنامه هفتم 
توسعه« باید متحول شود

حیدر شیخ عباسی؛

فرآیند رسیدگی به تخلفات اداری 
بزودی الکترونیکی می شود

 

سرویس سیاسی- نامه رییس 
مجلس به رییس جمهوری به عنوان 
رییس شــورای عالی فضای مجازی 
درباره فضای مجازی ابهاماتی درباره 
روند بررسی طرح صیانت در مجلس 

به وجود آورده است.
مهدی ســالم، مشــاور وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات اعلام 
کرد که »با نامه رئیس مجلس شورای 
اسلامی، طرح موســوم به صیانت، 
جهت بررسی به شورای عالی فضای 
مجازی ارجاع شد.« این موضوع این 
ســوال را به وجود آورد که تکلیف 

طرح صیانت چه می شود.
طرح صیانت در کمیسیون 

مشترک
بررسی طرح صیانت از فضای 
مجازی در کمیســیون مشــترک به 
مصوبه صحن علنی در ۶ مرداد سال 
۱۴۰۰ بــر می گردد. آن زمان مجلس 
موافقــت کرد که طــرح صیانت از 
حقــوق کاربران در فضای مجازی و 
ساماندهی پیام رسان های اجتماعی 
بر اســاس اصل ۸۵ قانون اساســی 

)بررســی در کمیســیون بــه جای 
صحن( مورد رسیدگی قرار گیرد.

با این مجوز مجلس، جلســات 
کمیســیون مشترک تشــکیل شد و 
بعد از توقف های مقطعی چند باره، 
بالاخره کلیات آن در جلســه ســوم 
اسفند سال گذشته مجلس تصویب 
شــد. اتفاقی کــه واکنش های منفی 
زیادی در ســطح جامعه را به دنبال 
داشــت و دایره انتقــادات به تعداد 
زیادی از نمایندگان کشید تا جایی که 
همان زمان عده ای به دنبال بازگشت 
این طرح از کمیسیون ویژه به صحن 

مجلس بودند.
ایراد معاونــت قوانین به 
رای گیری درباره کلیات طرح 

صیانت
در همان روز )ســوم اســفند( 
معاونت قوانین مجلس در نامه ای به 
رئیس کمیسیون ویژه  طرح حمایت از 
حقوق کاربران، رای گیری کمیسیون 
ویژه و تصویب کلیات طرح صیانت 
را غیرقانونی دانســت. با اعلام نظر 
معاونت قوانین، هیات رییسه مجلس 

در جلســه ای به این موضوع ورود 
کرد. ســید نظام موسوی سخنگوی 
هیات ریســه مجلــس در این باره 
توضیح داده بود که »پس از تصویب 
کلیــات طرح نظــام تنظیم مقررات 
خدمات فضای مجازی) مشــهور به 
طرح صیانت ( در کمیســیون ویژه، 
معاونت قوانیــن مجلس ایراداتی بر 
نحوه تصویب کلیات طرح وارد کرد 
و امروز ظهر در جلســه هیات رئیسه 
مجلس این ایرادات بررسی می شود 

و نتیجه اعلام خواهد شد.« 
تکلیــف طــرح صیانــت به 
ســال جدید و جلســه غیرعلنی ۲۲ 
فروردیــن موکول شــد؛ نشســتی 
غیرعلنی برای تعیین تکلیف درباره 
ادامه کار کمیســیون مشــترک طبق 
اصل ۸۵ تشکیل شد و نمایندگان در 
رای اســتمزاجی با ادامه فعالیت این 

کمیسیون مخالفت کردند.
درباره چگونگی ادامه بررسی 
طرح صیانــت با رای اســتمزاجی 
نمایندگان، علیرضا ســلیمی عضو 
هیات رییســه مجلس به ایسنا گفته 
بــود که با توجه به رای اســتمزاجی 
گرفته شــده دو نظر از لحاظ حقوقی 
مطرح اســت؛ یک نظر می گوید کار 
تمام شــده و همین رای استمزاجی 
رای جلسه علنی تلقی می شود، نظر 
دیگر آن است که بر اساس مواد ۱۶۵ 
و ۱۶۷ آئین نامه باید دوباره موضوع 
بررســی نشــدن طرح در کمیسیون 
مشــترک طبــق اصــل ۸۵ و ارجاع 
آن به صحن علنــی، مجددا در یک 
جلســه علنی رای گیری شــود. این 
دو نظــر حقوقی به کنکاش حقوقی 

نیاز دارد و هر نتیجه ای حاصل شود 
قطعا نماینــدگان در برابر آن تمکین 

خواهند کرد.
ماجرای نامه رییس مجلس 
به شورای عالی فضای مجازی

در شــرایطی که تکلیف طرح 
صیانــت در هالــه ای از ابهــام قرار 
داشت، مهدی ســالم، مشاور وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات اعلام 
کرد که »با نامه رئیس مجلس شورای 
اسلامی، طرح موســوم به صیانت، 
جهت بررسی به شورای عالی فضای 
مجازی ارجاع شد.« اظهار نظری که 

ابهامات را بیشتر کرد.
اما ماجرای نامه رییس مجلس 
چیســت؟ مجتبی توانگــر نماینده 
تهران توضیــح داد: این نامه مربوط 
به اســفندماه بوده و هیچ ارتباطی به 
ارجاع طرح صیانت به شورای فضای 
مجازی ندارد بلکه خواســته شده، 
چارچوب قانون حکمرانی در فضای 
مجازی مشــخص شــود تا مجلس 
بتواند قانونی درست بر اساس تدابیر 

ولایت تدوین و تصویب کند.
وی ادامــه داد: فوریت نامه هم 
به این دلیل بــوده که خبری مبنی بر 
نظر شورای عالی درباره طرح صیانت 
مطرح شــده بود که در نامه خواسته 
شده اگر مصوبه ای وجود دارد، ابلاغ 
شــود اما ظاهرا هیچ مصوبه ای نبوده 
است. رییس کمیته اقتصاد دیجیتال 
مجلس تاکید کرد کــه مجلس باید 
قانون گذاری کند اما باید متناسب با 
سیاست هایی باشد که مرجع اصلی 
یعنی شــورای عالی فضای مجازی 

تعیین می کند.

سرویس سیاسی- نماینده مردم 
صومعه سرا در مجلس شورای اسلامی 
تربیت نســل جدید مدیر در کشور را 
از مصادیــق مردمی بــودن و مردمی 
ماندن مســئولان عنوان کرد و گفت: 
امروز با عدم وجود مدیران توانمند و 
قوی مواجهیم به گونه ای که در برخی 
شــهرها زمانی کــه می خواهیم برای 
دســتگاهی مدیر انتخاب کنیم، فردی 

وجود ندارد.
ســیدکاظم دلخوش با اشاره به 
تاکیدات اخیر رهبری مبنی بر مردمی 
بودن و مردمی ماندن مســئولان نظام 
اسلامی گفت: یکی از مصادیق مردمی 
بودن و مردمی ماندن مسئولان، توجه 
به جوانان و تربیت نســل جدید مدیر 

در کشور است.
وی با بیان اینکه »امروز کشور با 

خلاء مدیریتی مواجه اســت«، اظهار 
کرد: بســیاری از مســئولان، آموزش 
مدیریت به جوانان را فراموش کرده اند 
و به همین دلیل نیز امروز با عدم وجود 
مدیران توانمند و قوی مواجهیم؛ امروز 
در برخی شهرها زمانی که می خواهیم 
برای دســتگاهی مدیر انتخاب کنیم، 

فردی وجود ندارد.
نماینــده مردم صومعه ســرا در 

مجلــس با تاکید بر اینکــه »نظام باید 
به سمت پرورش مدیر حرکت کند«، 
گفت: فرمایشــات رهبری مربوط به 
همین بخش اســت که متاسفانه تا به 
امروز مقداری عقب بوده ایم. متاسفانه 
امروز وضعیتی مرسوم شده که بسیاری 
برای تصدی پســت و سمت می دوند 
درحالــی که اگر او فرد خوبی باشــد، 

پست و سمت باید به سمت او بدود.

آیا طرح صیانت به شورای عالی فضای مجازی ارجاع شد؟

دلخوش نماینده مردم در مجلس:

زمانی که می خواهیم برای دستگاهی مدیر انتخاب کنیم، فردی وجود ندارد
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